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Аннотация: В этой статье рассматриваются основные функции и взаимодействия
государства с различными заинтересованными сторонами на международном уровне,
чтобы выявить причины возникновения конфликтов в современных условиях. Предметом
данного исследования является оценка потенциала государства и результатов его
управления, на которые в значительной степени влияет процесс глобализации и его
последствия в предотвращении конфликтов. Цель состоит в поиске возможных решений
современной дилеммы «потенциал-суверенитет» в рамках отношений государства с
международными политическими посредниками, чтобы защитить свои функции от
иностранного вмешательства и угроз, не подрывая своего международного участия и
роста. Формулируются основные определения и характеристики государственного
управления для выявления его особенностей и пределов в отношении предотвращений
конфликтов. Взаимодействие государства с широким кругом заинтересованных лиц на
международном уровне анализируется для оценки результатов такой деятельности и ее
влияния на руководство и потенциал государства. Рассматриваются возможности
международных политических посредников представлять национальные интересы, и
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ставится под вопрос легитимность подобных действий в рамках международного
сотрудничества. Для достижения поставленной исследовательской цели автор
рассматривает основные функции государства при взаимодействии с международными
посредниками. Чтобы создать необходимые условия для предотвращения конфликтов, в
этой работе рекомендуется разработать гибкие правительственные процедуры для
обеспечения независимой деятельности государства, поскольку беспрепятственное
сотрудничество будет осуществляться во всех областях. Эта статья предоставляет
теоретическую основу, применимую к широкому кругу современных стран, для
поддержки изучения и разработки специальных механизмов в области предотвращения
конфликтов путем рассмотрения элементарных процессов государства, а не анализа
конкретных конфликтов и их причин.
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Governance

To understand how and to which extent does international cooperation in the contemporary
era diminishes conflicts, is necessary to review the functions of governance as well as its
relationship to the context and external forces. Governance is assessed by government
performance, measured according to the input and output ratio of the state (Rotberg and
Boardman, 2014), state capacity is measured by the operations of the government with
emphasis on bureaucratic procedures and their degree of autonomy from political forces
(Fukuyama, 2013). Hold and Manning (2014) however claim that upstream bodies at the
center of the government operate however differently than downstream delivery
mechanisms as they may provide, administer and fund services under specific policies
directions while retaining a degree of autonomy from political control while boosting the
performance of the state. Notwithstanding, to assess the performance of the state
comprehensively in the context of conflict prevention, is necessary to consider a set of
boundaries and rules relative to role of the nation in a global order composed by
multidimensional actors and processes. Coleman (2012) claims that the interdependence of
states takes place in the form of economic globalization and the movement of capital
across nations, thereafter for nations to protect their internal sovereignty according to their
territorial foundation, states had to increase their policy-making focus to a global level. The
concept of interdependence sovereignty is introduced by Stone and Ladi (2015) in the
context of Global Public Policy as the willingness and capacity of governments to control the
flows of goods, capital and people in and out of a determined nation as it fails the
challenges and constrains of Globalization.

Globalization

According to the previous definitions, we can understand Globalization as a two-dimensional
concept that encompasses cross-border trade to international regulations as well as driving
force for international cooperation between one state and a number of international
stakeholders by virtue of agreements and other interactions. Coleman’s (2012) globalization
definition combines the processes that involve state and non-state actors in a global
geographical extension that lead to a transformative growth of connections. This definition
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however rises a numerous questions regarding both the responsible authority as well as the
content and regulating mechanisms of said interactions. Stone and Ladi (2015) propose a
framework to regulate these interactions under the term transnational administration, in
which the regulation, management and implementation of global policies of a public nature
take place by both private and public actors operating beyond the boundaries and
jurisdictions of the state, but often in areas beneath the global level. The authors propose
the combination of globalization with governance in the form of public policy, in which a set
of over set of overlapping but disjointed processes of public-private deliberation and
cooperation among both official state-based and international organizations and non-state
actors take place in a wide array of issues that range from boosting trade to resolving
conflicts.

International cooperation

According to these definitions, is possible to assess international cooperation under a
global public policy framework as a multidimensional area in which a wide array of
stakeholders interact on different levels, whose coordination would only be achieved by
international policy brokers to channel and deliver policy directions (Peck, 2015). Questions
arise however on the capacity and legitimacy of international policy brokers on covering
international multidisciplinary paradigms specially in the context of conflict prevention, as
well as to their functions aimed at substitution key actions of states and supranational
organizations accordingly. This issue is exacerbated by the areas free from
intergovernmental regulation in which non-state actors dominate (Bernstein and Cashore,
2007), Abbot (2014) claims states that a significant amount of international cooperation is
carried through dedicated interactions in the form of decentralized entities rather than
through national governments as such. The extent and influence of international policy
brokers in relation to states remains however diminished under the argument that states
hold the monopoly of law and force that allows them to retain the exclusive rights to carry
specific policies according to varying political objectives as well as to convey their interests
in the international community with particular power. Furthermore, is necessary to note the
nature and goals of international policy brokers in two groups, those who belong to the
category of semi-autonomous agencies as well as those of trans-governmental configuration
with those that evolve from the civil society whose agendas will drastically differ according
their socio-cultural setting in addition to their political and economic affiliations. Taking into
account this information, special attention should be made to recommended policy
directions by reviewing the criteria, information and bias of international policy brokers
according to a comprehensive situational assessment in different levels.

The contemporary capacity-sovereignty dilemma

Contemporary nations face a growing dilemma; on the one hand, state capacity is increased
by international collaboration mainly regulated by a wide array of international policy
brokers. On the other hand, the state requires comprehensive situational assessment tools
to assess a wide array of risks as to evaluate its interactions with multiple stakeholders in
a global level. The closure of the government from external flows is unrealistic due to the
interconnection of markets, information and governance methods while a partial closure can
only be achieved to different extents thereafter defeating its purpose. The simultaneous
inter-governmental collaboration in periods of conflict carries different challenges as
elements within the international cooperation framework can be weaponized in a wide array
of forms. These conditions are exacerbated by the common goals of international Policy
Brokers, which seek to continually reform systems to attract investors based in the quality
of governance as a part of risk management practices Arndt & Oman (2008). Furthermore,
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by the prevalence of a common ideological consensus in the aftermath of the Cold War that
contributed to unregulated flows due to the absence of ideological limitations and
predispositions. A pragmatic solution is the separation of ideological components form flows
by limiting their content to numeric values, however the lack of a definitive governance
indicator prevents their widespread use Arndt & Oman (2008), this issue is furtherly
exacerbated by the lack of clear interpretation mechanisms into issues of wide complexity
relative to conflict resolution and prevention.

General conclusions

As a conclusion is possible to note the role of governance and international policy brokers
as the main particularity of the state in the conflict resolution sphere as key determinants
of their interactions with a wide array of stakeholders in the global order along their role in
contributing to state capacity. In the context of conflict prevention is however necessary to
understand the interactions between governments and international policy brokers due to
the absence of common rules nor mechanisms of attribution or retribution of their actions.
Regarding to the governance – sovereignty dilemma for conflict resolution, this paper
suggests a two-step solution. First, the unimpeded flow of capital, goods, people and
information that provides the state with the necessary capacity to assess and act upon
global risks and challenges. Second, a continuous effort of the state to shield its core
processes from foreign interference as well as from the adverse conditions from the context.
To achieve this, a comprehensive regulatory framework is required to set and manage
bureaucratic procedures with emphasis on their delivery mechanisms according to
geostrategic objectives.
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Со списком рецензентов издательства можно ознакомиться здесь.

Современный мир отличается повышенной конфликтогенностью: это неоднократно
подчеркивается различными аналитиками – социологами, политологами, философами,
экономистами, а также различными наблюдателями. Во многом расширение зон
локальных конфликтов обусловлено происходящей на наших глазах драматичной
трансформации монополярного мира во главе с США в мир многополярный, в котором
наряду с Вашингтоном ведущие позиции будет занимать целый ряд акторов, среди
которых Пекин, Москва, Нью-Дели, Тегеран. И хотя именно многополюсный мир
способен наладить партнерские и взаимовыгодные отношения между странами мира, на
данный этапе наблюдается временное осложнение международной обстановки.
У казанные обстоятельства определяют актуальность представленной на рецензирование
статьи, предметом которой является предотвращение конфликтов в рамках современных
правительственных процедур и международного сотрудничества. Автор ставит своими
задачами проанализировать деятельность государства в контексте предотвращения
конфликтов, а также рассмотреть набор границ и правил, касающихся роли нации в
глобальном порядке, состоящем из многомерных акторов и процессов. 
Работа основана на принципах анализа и синтеза, достоверности, объективности,
методологической базой исследования выступает системный подход, в основе которого
находится рассмотрение объекта как целостного комплекса взаимосвязанных элементов.
Научная новизна статьи заключается в самой постановке темы: автор стремится
охарактеризовать глобальную государственную политику на современном этапе.
Рассматривая библиографический список статьи как позитивный момент следует отметить
его разносторонность: всего список литературы включает в себя до 10 различных
источников и исследований. Несомненным достоинством рецензируемой статьи является
привлечение зарубежной англоязычной литературы, что определяется самой
постановкой темы. Из используемых источников отметим труды Ф. Фукуямы, Д. Стоуна и
С. Лади, В.Д. Коулмана, в центре внимания которых различные аспекты глобальной
государственной политики. Из привлекаемых исследований укажем на труды Р.
Ротберга, Дж. Холта, Дж. Пека и других специалистов, которые рассматривают
глобальная государственная политика и транснациональное управление. Заметим, что
библиография обладает важностью как с научной, так и с просветительской точки
зрения: после прочтения текста статьи читатели могут обратиться к другим материалам
по ее теме. В целом, на наш взгляд, комплексное использование различных источников
и исследований способствовало решению стоящих перед автором задач.
Стиль написания статьи можно отнести к научному, вместе с тем доступному для
понимания не только специалистам, но и широкой читательской аудитории, всем, кто
интересуется как современной мировой политикой, в целом, так и вопросами мировой
конфликтологии, в частности. Аппеляция к оппонентам представлена на уровне
собранной информации. полученной автором в ходе работы над темой статьи. 
Структура работы отличается определенной логичностью и последовательностью, в ней
можно выделить введение, основную часть, заключение. В начале автор определяет
актуальность темы, показывает, что понимает «глобализацию как двумерную концепцию,
которая охватывает трансграничную торговлю с международными правилами, а также
движущую силу международного сотрудничества между одним государством и рядом
международных заинтересованных сторон в силу соглашений и других взаимодействий».
Автор отмечает происходящую на наших глазах дилемму: «с одной стороны,
государственный потенциал увеличивается за счет международного сотрудничества, в
основном регулируемого широким кругом международных политических посредников. С
другой стороны, государству требуются комплексные инструменты ситуационной оценки
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для оценки широкого спектра рисков, а также для оценки его взаимодействия с
множеством заинтересованных сторон на глобальном уровне».
К основным выводам статьи можно отнести следующее: для разрешения указанных
противоречий необходимы, во-первых, «беспрепятственный поток капитала, товаров,
людей и информации, который дает государству необходимую способность оценивать и
реагировать на глобальные риски и вызовы. Во-вторых, постоянные усилия государства
оградить свои основные процессы от иностранного вмешательства, а также от
неблагоприятных условий контекста».
Представленная на рецензирования статья посвящена актуальной теме, написана на
английском языке, вызовет определенный читательский интерес, а ее материалы могут
быть использованы как в учебных курсах, так и в рамках стратегий современной
мировой политики. Статья также будет интересна анализом профильной англоязычной
литературы.
В целом, на наш взгляд, статья может быть рекомендована для публикации в журнале
«Конфликтология / nota bene».
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